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Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Forhandling 

Maisted (FP): 
I den nuværende situation er fremskridts- 

partiet jo sat på reservebænkene, indtil rege- 
ringspartierne og det radikale venstre er fær- 
dige med deres forhandlinger med socialde- 
mokratiet. 

Jeg vil benytte lejligheden her ved anden- 
behandlingen af finanslovforslaget til at ad- 
vare regeringen imod at gå med til nogen 
lempelse af det foreliggende finanslovforslag. 
Tværtimod burde der gennemføres stramnin- 
ger. Vi har økonomiministerens ord for, at vi 
manglede ca. 2 mia kr. på finanslovforslaget 
for 1983 og et par milliarder på finanslovfor- 
slaget for 1984. Desuden har vi jo i de sene- 
ste dage set, at renteniveauet er på vej opad, 
og at der er problemer med den stigende 
pengemængde. Økonomiministeren har også 
på anden måde givet udtryk for, hvad der er 
behov for i det danske samfund. 

Det er en fortsættelse af den argumentati- 
on, fremskridtspartiet hele tiden har fremført, 
og derfor håber vi, at regeringspartierne afvi- 
ser socialdemokratiets krav om øgede offent- 
lige udgifter og øgede skatter. Vi håber også, 
at det radikale venstre indser, at det ikke er 
vejen frem at øge afgifts- og skattetrykket her 
i landet, men at reelle offentlige besparelser 
er den eneste mulige løsning på landets øko- 
nomiske problemer. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

§§ 1-29, §§ 35-39, §§ 41 og 42 og tillægget 
til § 23 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 

vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Lovforslaget går herefter til fornyet be- 

handling i finansudvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Første behandling af lovforslag nr. L 37: 
Forslag til lov om ændring af  lov om DSB. 
(Fremsat 7/2 84). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ole Vagn Christensen (S): 
Det lovforslag, vi her behandler, må beteg- 

nes som et mindre forslag af overvejende 
teknisk karakter, ja, sågar en trykfejl i loven 
og en udfaldet sætning kommer på plads. 
Men forslaget drejer sig også om nogle be- 
myndigelser til ministeren, hvor bødetakster 
flyttes fra loven til befordringsreglementet -  
med den mulighed, at bødetakster på stræk- 
ninger med regelmæssig billetkontrol kan 
ligestilles med taksterne på andre stræknin- 
ger. 

En anden bemyndigelse, der følger af lov- 
forslaget, er, at erstatninger flyttes fra loven 
til befordringsreglementet. Dette giver mulig- 
hed for, at beløbene løbende kan ajourføres, 
så de er på samme niveau som i internatio- 
nal trafik, altså i overensstemmelse med in- 
ternationale konventioner. 

Ud over de forannævnte bemyndigelser 
drejer lovændringen sig om at bringe loven i 
overensstemmelse med de henstillinger, der 
er kommet fra ombudsmanden om salg af 
letfordærvelige varer, uanbringelig bagage og 
uanbringeligt gods. 

EF-Parlamentsmedlemmer sikres med det- 
te lovforslag en ligestilling med folketings- 
medlemmer, hvad angår fribefordring, uden 
at denne ligestilling skal ske ved en tekstan- 
mærkning i finansloven, som det sker i øje- 
blikket. 

Desuden foreslås det i lovforslaget, at be- 
stemmelserne angående sikring af private 
overkørsler og overgange flyttes fra politireg- 
lement for danske statsbaner til loven om 
DSB. En anden praktisk foranstaltning, der 
søges gennemført med lovændringen, er, at 
DSB fremover skal give tilladelse til, at der 
udføres arbejder i overkørsler og overgange. 

Alle de i lovforslaget nævnte ændringer er 
vi i socialdemokratiet positivt indstillet over 
for. Vi har nogle spørgsmål, vi må se nærme- 
re på i udvalget, f.eks. hastigheden og nær- 
hedskriterierne. Vi er som sagt positivt ind- 
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stillet over for forslaget og skal tilsige forsla- 
get positiv udvalgsbehandling. 

Ikast (KF): 
I det konservative folkeparti har vi set hen 

til denne lovrevision, for de justeringer, der 
er taget med i loven, er de problemer, vi i de 
seneste par år har beskæftiget os med inden 
for offentlige arbejder og trafik. I særdeles- 
hed har bestemmelserne om erstatning været 
uklart formulerede. 

Som forslaget ser ud, kan vi kun anbefale 
det i dets helhed. Vi ser gerne en udvalgsbe- 
handling, og vi ser meget positivt på udvik- 
lingen, som lovforslaget dækker. 

Jens Peter Jensen (V): 
På venstres vegne kan jeg anbefale lovfor- 

slaget til en hurtig og velvillig behandling og 
til endelig vedtagelse. 

Margrete Auken (SF): 
Vi har i SF også haft forfærdelig svært ved 

at finde noget at lave vrøvl over og kan an- 
befale lovforslaget. 

Birgith Mogensen (CD): 
Det foreliggende lovforslag omfatter en 

række mindre, men praktiske ændringer og 
kan vel ses i fortsættelse af regeringens regel- 
sanering. Efter CDs opfattelse byder de fore- 
slåede ændringer ikke på særlige vanskelig- 
heder. Vi opfatter dem som positive og vil 
meget gerne medvirke til et hurtigt udvalgs- 
arbejde. 

Dohrmann (FP): 
Vi har en række ting, vi skal have afklaret 

i udvalget. Vores stilling til lovforslaget vil 
afhænge af resultatet heraf. 

Inger Stilling Pedersen (KrF): 
Kristeligt folkeparti kan tilslutte sig de 

øvrige ordførere. Vi tilsiger en hurtig og vel- 
villig udvalgsbehandling. 

Ministeren for offentlige arbejder (Arne Mel- 
chior) : 

Det tegner jo godt for formiddagens for- 
løb. Jeg skal sige tak til samtlige partiers ord- 
førere for forståelsen for disse rent praktiske 
ændringer, og jeg skal være lige så hurtig 

med besvarelse af de tekniske spørgsmål, der 
måtte komme, som ordførerne har lovet at 
være med at få lovforslaget behandlet i ud- 
valget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 

Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til 
udvalget om offentlige arbejder. Hvis ingen 
gør indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Første behandling af lovforslag nr. L 38: 
Forslag til lov om ændring af  lov om luft- 

fart. 
(Fremsat 7/2 84). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

J. K. Hansen (S): 
Vi havde i forrige samling loven om luft- 

fart til behandling, og dengang ønskede mi- 
nisteren at få indsat en paragraf, der gav 
ham bemyndigelse til efter forhandling med 
justitsministeren at fastsætte regler om kon- 
trol i lufthavnsområderne og til, at denne 
kontrol kunne foretages af lufthavnens per- 
sonel. Vi var ikke dengang stemt for at give 
ministeren den fulde bemyndigelse. Vi har 
forståelse for, at der er en række problemer i 
lufthavnene, specielt i Københavns lufthavn, 
og vi ser da naturligvis i socialdemokratiet 
med stor alvor på de ulovligheder, der fore- 
går bl.a. i Københavns lufthavn med tyveri 
og smugleri, og vi er lige så interesserede 
som ministeren i at få stoppet disse ulovlig- 
heder. Vi kan godt se ministerens problemer 
derude, så derfor vil vi se med megen velvilje 
på lovforslaget. 

Lizzie Lichtenberg (KF): 


